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Палата Србије,18. јун 2010. 

 
 

Поштована председнице и судије Уставног суда, 
Уважени гости, даме и господо, 

 
Желим да вас све поздравим у име Министарства правде и у своје лично 
име, као и да се захвалим на подршци коју нам је пружила Немачка 
фондација за међународну правну сарадњу. 

 
Посебну захвалност дугујемо председници Уставног суда Хрватске Јасни 
Омејец која ће нам као и и немачки експерт господин Кемпер дати стручно 
мишљење о изменама и допунама нашег закона о Уставном суду. 

 
Свакако да новине које су предвиђене изменама и допунама закона о 
Уставном суду су битан сегмент значајан за целокупни правни систем 
Србије. 
Уставни суд, као самосталан и независан државни орган, који штити 
уставност и законитост, као и људска и мањинска права, у свакој држави је 
инстутиција од посебног значаја. Управо због тога, Устав Републике Србије, 
као највиши правни акт, свој шести део посветио је Уставном суду, којим је 
уређен његов положај, надлежност, састав, а прописани су и поступци који 
се пред њим воде. 
У односу на корпус надлежности Уставног суда, посебно бих истакла значај 
контроле у уставности и законитости свих прописа у Републици Србији као 
и одлучивање о уставним жалбама које се подносе против појединачних 
аката или радњи државних органа, а којима се повређују или ускраћују 
људска или мањинска права и слободе зајемчена Уставом. Уставна жалба 
се подноси ако су исцрпљена сва друга правна средства чиме је Уставни 
суд, последњи гарант заштите људских права и слобода, коме се грађани 
Србије могу обратити. 
Имајући у виду досадашњу праксу, уставна жалба се показала као 
ефикасно правно средство за заштиту свих људских права, а нарочито 
права на правично суђење и права на суђење у разумном року. 

 
Истакла бих посебну вредност и значај досадашњег рада Уставног суда, с 
обзиром на тешкоће са којима се сусретао у последње три године. Ту пре 
свега мислим на велики број предмета, рад у непотпуном саставу, 
недостатак техничких услова за рад и слично. 
Упркос свим проблемима, Уставни суд,је донео већи број одлука од значаја 
за целокупан правни систем и друштво. Чињеницу да сада Уставни суд има 
13 судија и да су предложени кандидати за још једног судију, као и да су се 
у међувремену побољшали и неопходни технички услови за рад, с правом 



можемо да очекујемо још боље резултате и даље унапређење угледа и 
значаја Уставног суда у Републици Србији. 

 
Подсетила бих да је од доношења Закона о Уставном суду до данас 
формирана пракса Уставног суда у појединим питањима, али и да су се 
појавили проблеми око тумачења неких његових одредаба и уочили  
поједини недостаци. 
 
Заједнички интерес је управо да укажемо на те законске нејасноће и уочене 
недостатке, да размотримо могуће начине којима се они могу решити путем 
измена и допуна законских одредби и тиме предложимо најбоља законска 
решења. 
Уверена сам да ће размена мишљења на овом округлом столу бити 
конструктивна и квалитетна, а сви ваши предлози и сугестије биће озбиљно 
размотрени и узети у обзир приликом припреме текста Нацрта закона о 
измена и допунама Закона о Уставном суду. 
Намера нам је да овај закон буде упућен у скупштинску процедуру у 
септембру ове године како би почео да се примњује почетком наредне 
године. 

 
 
Захваљујем! 


